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FORSVARSMINISTEREN  

 

21. marts 2014 

 

Folketingets Forsvarsudvalg har den 24. februar 2014 stillet følgende spørgsmål nr. 179 til 

forsvarsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Ellen Trane 

Nørby (V). 

 

Spørgsmål nr. 179: 

”Vil ministeren garantere, at skydebaneanlægget tilhørende øvelsesterrænet for Sønderborg 
Kaserne er tilgængeligt for skytteforeningerne, jagtforeninger og andre civile organisationer, 
så længe staten ejer øvelsesterrænet?” 
 

Svar: 

Forsvarskommandoen er anmodet om en udtalelse til brug for Forsvarsministeriets besvarel-

se. Forsvarskommandoen har i den anledning oplyst følgende: 

 

”Det er hensigten at opretholde skytteforeningers, jagtforeningers og andre civile or-

ganisationers adgang til skydebaneanlægget, så længe dette er Forsvarsministeriets 

ejendom.  

 

Den fremtidige brug herefter skal ses i sammenhæng med den tinglyste deklaration 

fra 1970, hvoraf det fremgår, at skydebaneanlægget skal fjernes, og den nuværende 

tilstand (i 1970) reetableres, såfremt det ikke længere anvendes til forsvarsmæssige 

formål. Idet Forsvarets brug af skydebanen ophører primo april 2014, træder deklara-

tionens ordlyd – alt andet lige - i kraft. Påtaleberettiget er ifølge deklarationen ”Mini-

steriet for kulturelle anliggender [i dag Miljøministeriet] og Naturfredningsnævnet for 

Sønderborg Amtsrådskreds” [i dag Fredningsnævnet for området]. 
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Forsvaret undersøger for nærværende muligheden for at ændre deklarationen, således 

at en fortsat drift af banen bliver mulig efter Forsvarets brug af skydebanen ophører.” 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Nicolai Wammen 

 


